
 
 

Bestyrelsesmøde nr. 73 - 13. november 2023 

Deltagere:    

  Dorthe  23 20 91 87 Niels Jørgen  29 41 40 77   
  Kim  24 21 88 07 Lasse  40 62 29 19   
  Karl Kristian  51 74 02 32 Leo  22 87 71 70 (ref.)  

Afbud / fraværende:   Jørn  22 22 97 20  Ove  24 89 12 30 

 

1. Godkendelse af dagsorden   Aktion 

Kursiv tekst er fra tidligere mødereferater.  

Godkendt    

 

2. Godkendelse af referat fra generalforsamling og sidste 
bestyrelsesmøde  

 

Godkendt   

3. Konstituering    

Bestyrelsen konstituerede sig på samme måde som sidste valgperiode. Dvs.: 

Formand  Leo  
Næstformand  Karl Kristian 
Kasserer Dorthe 
Sekretær  Niels Jørgen 

 

4. Generelle punker    

a. ’Dos Maderas-rom’ 
 OK 

b. Persondataforordningen 
Blev gennemgået 29. august 2023 

c. Vandindvindingstilladelse 
Indberetning indsendt febr. 2023 

d. Vokslev Samråd 
Referat fra bestyrelsesmøde 9.november 2023 fremsendt 

 

5. Drift og vedligeholdelse   

a. Tagrende over hovedindgang  
29. juni 2020. Der kommer rigtigt meget regnvand i hjørnet ved spildevandstanken. Vandet 
graver en rende foran indgangsdøren. Der var enighed om at lave en lille fordybning med 
piksten sat i beton, som regnvandet kan ledes bort i. - Etableres til forår 2020.  

Regnvandet pjasker ned på murværket, som suger vand. Derfor blev i stedet aftalt, at der 
skal etableres en tagrende magen til den på bygningens anden side. Denne tagrende skal 
dog nok være et nummer større. Kim er tovholder og starter opgaven op.  

10. sept. 2020. Kim har holdt igen pga. manglende økonomi, men går i gang nu. 
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23. aug. 2021.  Kim er i gang, og lover at renden kommer op nu.  

10. febr. 2022. Kim er i gang, men ønskede at drøfte udførelsesmetoden med bestyrelsen. 
Bestyrelsen godkendte Kims forslag.   

16. marts 2022. Kim er gået i gang. Det blev aftalt at nedløb laves med loddede knæk i stedet 
for standardbøjninger. Dette udføres af blikkenslager.   

8. aug. 2022. Opgaven udvides til også at omfatte en stump tagrende på gavlbygningen. 
Vandet fra denne tagrende føres ned i tagrenden på hovedbygningen. Tagnedløb kobles på 
drænledningen, hvis det er muligt. Undersøges på arbejdseftermiddagen d. 22. august.  

14. nov. 2022. Kim og Ove har koblet interimistisk tagnedløb på drænledning i jorden. Kim 
får lavet tagrende på sidebygning og endelig nedløbsledning.  

30. jan. 2023. Kim har justeret den opsatte tagrende, så vandet fra skotrenden ikke løber hen 
over – men i tagrenden. Tagrende på sidebygning og tagnedløb monteres.  

20. marts 2023. Kim følger op.  

8. maj 2023. Kim sørger for at købe arbejdet ved Vokslev VVS.  

29. aug. 2023. Tagnedløb nåede lige at blive lavet inden Mølledagen, men der 
mangler stadigvæk tagrende på sidebygningen. Kim rykker Vokslev VVS for fær-
diggørelse. 

Kim rykker Vokslev VVS for at gøre færdig.  

b. Tilsanding af indtag til mølledam 
23. aug. 2021. Indløbet til mølledammen er igen ved at sande til. Leo beder om et møde med 
Klaus Frederiksen, Aalborg Kommune Vandmiljøafdeling. Kim og Karl Kr. vil gerne deltage, 
hvorfor mødet skal være efter kl. 13:00.   

5. okt. 2021. Leo har været i kontakt med Aalborg Kommunes Vandmiljøafdeling, og de skulle 
alligevel til at oprense åen pga. anlægsarbejderne ved Klæstrup Mølle. De ville gerne tage 
sandet ved os med. De efterspurgte aflæsningssteder, hvilket blev drøftet på mødet.   

Efter mødet: Leo har oplyst dem aflæsningssteder efterfølgende.   

18. nov. 2021. Der er tilsyneladende ingenting sket. Leo kontakter David Mikkelsen, Vand-
miljøafdelingen tlf. 25 20 21 64 igen.  

10. febr. 2022. Leo har kontaktet David Mikkelsen, Vandmiljøafdelingen tlf. 25 20 21 64, som 
forsikrede om, at der kommer til at ske noget, men ikke hvornår.  

21. marts 2022. Der ligger rigtig meget sand efterhånden. Leo rykker David Mikkelsen. 

Opgaven ligger nu ved Aalborg Kommunes Entreprenørafdeling, Per Torp. David får Per til 
at kontakte Leo.  

16. maj 2022. Der er renset op mellem broerne - men ikke foran indløbsristen. Det kan betyde 
at hullet i stemmet lukkes, og der løber sand ind i ”mellem broerne” igen. Leo kontakter David 
for at høre om noget kan gøres. 

Efter mødet: David er klar over, at sandet foran risten ikke er blevet fjernet. Kommunen kom-
mer igen, men David ved ikke hvornår. Sandet ”mellem broerne” har konsistens som kaffe-
grums, og er ikke til at få fat i med en gravemaskineskovl, hvorfor der stadigvæk ligger rigtig 
meget sand tilbage. Hvad kan der gøres?    

8. aug. 2022. Bestyrelsen mener godt grusset kan tages op med en kornskovl. Leo tager 
kontakt til David Mikkelsen igen.  

19. sept. 2022. Leo har talt med David Mikkelsen igen, som fortæller at sandet foran stemmet 
(i Binderup Å) tages op sammen med grødopsamlingen, som er i gang. Oprensning mellem 
broerne skal kommunens entreprenørafdeling tage sig af. David beder igen Per Torp om at 
kontakte os.   

30. jan. 2023. Leo tager atter kontakt til David Mikkelsen og/eller Per Torp. Leo har ligeledes 
rykket for aktion via Roar Poulsen, Park og Natur.  

20. marts 2023. Leo har haft fat i Hans Tophøj, som er Davids chef. David har lovet at tage 
ud og besigtige problemet. David har meddelt, at vandløbsafdelingen ikke vil fjerne sand 
foran stemmet, da det vil komme igen. Desuden forhindrer sandlejringen at der løber endnu 
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mere sand løber ind igennem hullet i stemmet. Derimod er man enige i, at de første 5-6 meter 
efter stemmet skal renses op for at forhindre tilgroning af vandløbet. Så kom vi så langt. Så 
venter vi bare på, at det bliver gjort – forhåbentlig inden problemet fylder 2 år.   

8. maj 2023. Kim har flere gange været nødsaget til at fjerne grene og lign. fra indløbet i 
stemmet, fordi vandstanden i mølledammen var sunket meget. Leo forsøger at få arrangeret 
et møde med David Mikkelsen og Kim på stedet. Det vil måske være en fordel at stemmet 
blev ændret til et overløb – i stedet for det nuværende hul i stemmet under vandspejlet. 

29. august 2023. Ved grødeskæringen for ca. en mdr, siden blev gjort på en sådan måde, at 
grøden faktisk fjernede grusset foran indløbsristen. Men nu ligger der faktisk så meget sand 
bag stemmet, at vandspejlet i mølledammen er sunket ca. 10 cm. Leo tager fat i David Mik-
kelsen igen – 2520 2164.      

David har besigtiget mølledammen 01.09.2023 og kan godt se, der skal gøres noget. Vi har 
drøftet ejerforhold, hvem der skal betale, §3-område og kontrol af jord, der skal bortkøres. 
Det lyder til, at David tager sagen seriøst nu, og han har lovet at vende tilbage i næste uge.     

Leo rykker David Mikkelsen.                                                                                                                                                                                                                                                                              

c. Forsikring 
21. marts 2022. Leo har indhentet tilbud fra Topdanmark, som en udvidelse af vores nuvæ-
rende landbrugsforsikring. Arbejdsskade koster kr. 1.498 årligt. Erhvervsansvarsforsikring 
koster kr. 873 årligt.   

16. maj 2022. Dansk Mølleforening arbejder på en fælles forsikring, men er ikke særlig opti-
mistiske. Vi gør ikke mere lige nu. Vi skal også først bruge forsikringerne, når møllekorpset 
skal i gang. 

20. marts 2023. Dansk Møllerforening har meddelt i mølleblad, at de stadigvæk arbejder på 
sagen. Da Himmerland Fonden (Forsikring) jo har støttet os, kunne vi evt. indhente tilbud på 
vores forsikringer herfra.   

Intet nyt 

d. Bygningsvedligeholdelse 

− Lasse fik løst sternbræt skruet fast, da møllebygger tjærede tag.   

− Lasse fremviste vandrende fra sin egen lagerbeholdning, og det blev aftalt at 
etablere vandrende på tværs af grussti oppe ved vej. Lasse og Ove er tovhol-
dere. Vi andre hjælper til.  

− Vindbræt over hoveddør skal skrues fast. Kim ordner.   

− Kim skruer 2 folderholdere op til venstre for hoveddøren – set inde fra.  

e. El-varmere i bagmøllen 
Lasse rykker Nibe Installationsforretning for opsætning.  

f. Fredning af Binderup Ådal og Huul Mølleområdet 
Leo orienterede fra informationsmøde d.  10. okt. med Torben Froberg Poulsen (V), 
hvor fredningssagen blev drøftet. Dorthe og Kim deltog også i mødet.   

g. Årligt netværksmøde i Dansk Møllerforening 
Leo orienterede om mødets indhold. Leo foreslår, at vand- og vindmøllerne i Aal-
borg Kommune laver samlet formidling evt. gennem Enjoy Nordjylland. Bestyrelsen 
synes det er en god ide, og Leo indkalder til fællesmøde i jan./febr. 2024.  

h. Diverse 
Leo indhenter tilbud på håndkværne, og snakker med Lise Andersen om tegninger 
til stativ. Alternativt om vi må komme og måle stativ op. 
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6. Restaurering af gangtøj mm.   

a. Fundraising 
Karl Kr., Lasse og Leo orienterede om møde med landdistriktskonsulent Lisbeth 
Machholm og kulturkonsulent Claus Rene Pedersen. Sidstnævnte indstiller Mølle-
lauget til kr. 400.000 i støtte fra Rum & Rammer.  
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Vi skal have indhentet tilbud på: 

− 50” touchskærm og installation heraf. Lasse ordner. 

− Udarbejdelse af videoer, som kan vises på touchskærm. Vi skal muligvis have 
Nordjyllands Historiske Museum involveret, en dronefører til at filme møllen og 
én, der kan sætte videoerne sammen. Leo og Lasse klarer sammen.  

− Udarbejdelse af video af underfaldshjul. Leo ordner.   

Vi har modtaget følgende støtte:  

− Restaurering 

− Kr. 20.000 fra Torben Vejs Fonden.  

− Tilsagn om kr. 250.000 fra Augustinus Fonden 

− Tilsagn om kr. 50.000 fra Sparekassen Danmark. Midlerne er øremærket til ind-
køb ved lokale virksomheder.  

− Kr. 300.000 fra Melsen Fonden 

− Tjæring af tagspån 

− Kr. 34.500 fra Spare- og Laanekassen ved Danske Bank i Nibe.  

− Tilsagn om kr. 20.000 fra Himmerland Fonden 
(Vi skal have søgt om udbetaling)    

Vi har modtaget afslag fra: 

− Nykredits Fond 

− Lemvigh-Müllers Fond 

− Den Jyske Sparekasses Støttefond 

Følgende ansøgninger er sendt: 

− Aalborg Kommunes kulturpulje ’Rum og Rammer’ kr. 400.000.   

Aalborg Kommunes Landdistriktspulje 
Ansøgningen skal meget gå på turisme og formidling for at landdistriktspuljen kan 
støtte. Tilbagevendende arrangementer for turister, som annonceres via Enjoy 
Nordjylland.  

Leo kontakter Susan Roulund og Frank Storgaard om en årlig kunstudstilling  

Karl Kr. overtager opgaven med at få en udtalelse fra Nibe Skole.  

Karl Kr. kontakter FDF med henblik på samarbejde 

Leo sørger for at tegne gratis Bronze-medlemskab til Enjoy Nordjylland.  

Vi skal huske at følge op på samarbejdsprojekt om danske kalkstrømme gennem 
Dansk Naturfredning. Leo sender DNs projektansøgning til bestyrelsen.  

Fonde, der evt. kan søges 

− Brebølfonden 

− Realdania 

− Aage V. Jensens Fonde 

− A. P. Møller Fonden 

− Norlys Vækstfonden 

− Færch Fonden  

− Simon Spies Fonden 

 
 
Lasse 
 
Leo-Lasse  
 
Leo 
 
 

 

 

 

 
 

 

 
Leo 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Huskepunkt 

 

Leo 

Karl Kr. 

Karl Kr.  

Leo  

Huskepunkt 
Leo 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

7. Møllekorps  

a. Medlemmer 
21 medlemmer 

b. Beklædning 
Beklædning kan afhentes hos Dorthe og Kim. Husk at se efter i nakken om tøjet er dame- 
eller herrestørrelse.  
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Tøjhuset har ikke sendt lovede T-shirt og kasketter til salg i møllen. Jørn tager fat i Lars 
Larsen for at få rettet op på dette. Leo sender aftale til Jørn.   

30. jan 2023. Jørn har kontaktet Tøjhuset i Nibe, som har bestilt 30 T-shirt og 10 kasketter i 
forskellige størrelser.  

20.03. 2023. Leo har hentet T-shirt og kasketter. De opmagasineres sammen med øvrig lo-
gobeklædning hos Dorthe og Kim.  

Der er stadigvæk mange, som endnu ikke har hentet.  

c. Forårstur 2024 
Karl Kr. kontakter Godthåb Hammerværk for at høre, om vi må aflægge besøg 
primo/medio april 2024.  

d. Orientering til møllekorps 
D. 23. oktober blev møllekorpset orienteret om:  

o Generalforsamling (incl. regnskab og beretning) – Fundraising-stade – Ar-
rangementer (Grøn Familiedag, Dansk Mølledag og kommende forårstur) 
– Vedligeholdelser og nyerhvervelser (Trætjæring og kalkning, Rolls-up og 
oprensning mellem broerne) 

o Ingen er vendt tilbage med forslag til nye møllekorps-sammenkomster  

Vi venter med at sende yderligere orientering ud.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Karl Kr. 
 
 

8. Naturstyrelsens grund  

a. Primitiv overnatning 

− Vi planlægger at tage lavuer ned i denne uge. Lasse er tovholder. Karl Kr., Niels 
Jørgen og Kim hjælper.  

−  Intet nyt om affaldshåndtering og multtoilet 

− 30. jan. 2023. Der udarbejdes lamineret orientering om leje af feltsenge og lavvu-var-
mere til ophængning i lavvuer. Min. 2 kontaktpersoner ønskes, men ingen byder umid-
delbart ind.  
20.03.2023: Leo er indstillet på at være den ene kontaktperson, men da ingen ønsker 
at være den anden, afventer punktet.  

Intet nyt.  

b. Udstillingshus 
− Tilbud på kr. 115.000 excl. el-installationer er modtaget fra Kimbo.  

Vi anmoder om tilsvarende tilbud fra Thomas Pedersen også, men har endnu ikke mod-
taget noget. Karl Kr./Leo rykker Thomas.  
20.03.2023: Efter mødet: Leo har rykket Thomas, som stadigvæk er interesseret, men 
endnu ikke har hørt fra murer.  

Thomas opgives. Lasse aftaler nyt møde med nabo, som arbejder hos Færch. 
Leo og Karl Kr. deltager ved besigtigelse.  

− Vi nedtager selv el-installationer, bagvæg og loft. Ligesom vi selv udtager de vinduer, 
som ikke skal bruges. Husk, at belysningssensor er i stykker. Nedtagningen afventer. 

− Lasse og Leo har tømt grejbanken. Alt er flyttet op på Vokseværkets værksted.  
Tilbageflytning afventer.  

 

Lasse 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

Lasse 

9. Formidling  

a. Fotomappe 
Dorthe har rundsendt notat fra jurist vedr. indhentning af tilladelser fra folk, inden man lægger 
deres billede op på fx FB-side. Almindelige situationsbilleder af foreningsaktiviteter kan som 
udgangspunkt frit lægges på hjemmesiden. Også selv om personer kan genkendes. Hvis 
billederne udstiller eller krænker en person, kræves der samtykkeerklæring.  

Vi skal huske at tage billeder med personer på.  
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Bestyrelsen anmodes om at lægge billeder ind på Google fotoside: 

https://photos.app.goo.gl/yx2U6bJhe2dyADU36 

Adgang kræver vist en Google-konto og at man bliver inviteret. Pt. er det vist kun 
Dorthe (som møllelaug), Lasse og Leo der har adgang.  

b. Hjemmeside og Facebook 
Leo ligger løbende bestyrelsesreferater op på hjemmesiden, men ellers ændres hjemmesi-
den ikke.  

Siden sidst: 4 nye medlemmer, så Facebook-side har nu 592 følgere.  

Bestyrelsesbesætning på hjemmeside skal ajourføres.  

c. Fremvisninger 
Bislev Seniorklub d. 11. juni 2019 – ca. 45 personer (Kim) 
Rotary, Nibe og Rebild d. 18. juni 2019 – ca. 40 personer (Leo) 
Radikale Venstre, Aalborg d. 2. september 2019 – 7 personer (Leo)  
Aktivitetscentret Kastanjegården, Frejlev d. 18. september 2019 – 25 personer (Leo)  
Ingeniørforeningen, Aalborg d. 19. september 2019 – 35 personer (Kim)  
Seniorklub 93 d. 2. juni 2020 – 15 personer (Leo)   
Himmerland Nimbusklub 13. september 2020 – 15 personer (Leo) 

Naturvejledere – Vandstærsarrangement 19. februar 2022 – ca. 40 personer (Leo) 
Lokalhistorisk Forening Ellidshøj, Svenstrup og Godthåb 9. juni 2022 – 12 personer (Leo) 
Øster Hornum Skole. 4 klasse - 15. juni 2022 – 22 personer (Leo) 
Blå Kors Genbrug – 7. august 2022 – 36 personer. (Leo) 
Familiearrangement Jørn Aabye, Nibe – 20. august – 20 personer (Leo) 
Høreforeningen Aalborg og Brønderslev – 10. maj – 14 personer (Leo) 
Lokalhistorisk forening Frejlev, Nørholm og Sønderholm – 7. juni – 40 personer (Kim og 
Dorthe) 
Dansk Naturfredningsforening Aalborg – 14. juni – 20 personer (Leo) 

Der er ingen bestilte fremvisninger. 

d. Dansk Mølledag 
Afholdes hvert år 3. søndag i juni måned.  

Vi vil gerne gøre mølledagen mere spændende, hvorfor vi har inviteret Nibe egnens 
veterantraktor-laug til at udstille på dagen. Lauget har accepteret invitationen. 

Leo har spurgt møllekorpset om forslag, men ingen er vendt tilbage.  

Vi vil forsøge at få håndmøllekværne i gang. Hvis Karl Kr. ikke får kontakt med 
FDF-spejderne, vil vi selv lave pandekager over bål.  

Folkedansere kunne eventuelt også være en mulighed.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

10. Økonomi  

a. Kassebeholdning 
Kassebeholdningen på mødetidspunkt var kr. 69.065,70  

Vi har modtaget støtte til el-vandvarmere, men de er endnu ikke betalt.  

Vi har således ca. kr. 60.000 til fri disponering + kr. 20.000 i udbetaling fra Him-
merland Fonden.  

Dorthe vil gerne have tilsagnsbevillinger tilsendt, da revisor plejer at spørge om 
disse.  

På restaureringskontoen står der kr. 319.490,50 

b. Forestående driftsudgifter 

− Restarbejderne omkring tagnedløb og tagrende    

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Leo 

 
  

 

https://photos.app.goo.gl/yx2U6bJhe2dyADU36
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11. Medlemsforhold  

a. Medlemstal  
År 2022 blev afsluttet med 126 medlemmer.  

Dorthe har ikke tjekket siden generalforsamlingen, hvor der var 125 medlemmer.  

 
 
 

12. Parkeringsplads  

Formidling Møllerne langs Binderup Å Lise Andersen 

Handicapadgang til møllebygningen?  

 

 

13. Eventuelt   

Intet   

14. Næste møde   

Næste bestyrelsesmøde:  

30. januar 2024 kl. 19:00 hos Dorthe og Kim  

Leo husker muligvis at medbringe kage.         

 
 
 

Leo  

 
 

 


